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 WRZ.0012.6.2.2025 

Protokół nr 8/25 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 26 marca 2025 roku 

W dniu 26 marca 2025 roku o godz. 14.00 w Zespole Szkół Ekonomicznych 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ulicy Szkolnej 1 odbyło się posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektów uchwał Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w następujących sprawach:  

a) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 

19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2025 rok wraz z załącznikami, 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 

z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych szkół 

i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

4. Informacja na temat wydarzeń oświatowych, kulturalnych i rekreacyjno-

sportowych organizowanych przez Wydział Oświaty i Wydział Promocji, 

Kultury i Sportu planowanych w 2025 roku. 

5. Specyfika działalności i realizacja zadań Zespołu Szkół Ekonomicznych 

w Wodzisławiu Śląskim. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

9. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak otworzyła obrady posiedzenia 

Komisji i na podstawie listy obecności stwierdziła wymagane quorum. 

W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Stefania Rodak – Przewodnicząca Komisji, 

2. Jolanta Górecka – Wiceprzewodnicząca Komisji, 

3. Janusz Ballarin, 

4. Mateusz Jamioła, 

5. Andrzej Kania, 

6. Wojciech Koźlik, 
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7. Barbara Magiera, 

8. Danuta Maćkowska. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Dyrektor Zespołu Szkół Ekonomicznych Pani Maria Lach, 

2. Dyrektor Zespołu Szkół Licealnych i Technicznych Pani Mirela Szymczak, 

3. Zastępca Skarbnika Powiatu Pani Katarzyna Froncek, 

4. Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska, 

5. Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury i Sportu Pan Józef Szymaniec. 

Ad. 2 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zaproponowała zmianę porządku 

obrad Komisji poprzez wprowadzenie w punkcie 3 dotyczącym wydania opinii do 

projektów uchwał Rady Powiatu Wodzisławskiego, następujących podpunktów: 

 podpunkt c) w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/102/2025 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r.,  

 podpunkt d) w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/103/2025 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r. 

Pozostałe punkty otrzymają numerację kolejną. 

Wobec powyższego proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektów uchwał Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w następujących sprawach: 

a) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 

19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2025 rok wraz z załącznikami, 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 

z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych 

szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego, 

c) zmiany Uchwały Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 

30 stycznia 2025 r., 

d) zmiany Uchwały Nr IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 

30 stycznia 2025 r. 

4. Informacja na temat wydarzeń oświatowych, kulturalnych i rekreacyjno-

sportowych organizowanych przez Wydział Oświaty i Wydział Promocji, 

Kultury i Sportu planowanych w 2025 roku. 
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5. Specyfika działalności i realizacja zadań Zespołu Szkół Ekonomicznych 

w Wodzisławiu Śląskim. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

9. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad wraz 

z wprowadzonymi zmianami, przy 7 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, 

bez głosów przeciwnych i Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak przystąpiła 

do jego realizacji.  

Ad. 3 

a) Zastępca Skarbnika Powiatu Pani Katarzyna Froncek przedstawiła projekt 

uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku 

w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz 

z załącznikami. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka zapytała, czy składka 

członkowska na rzecz Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w wysokości 27 500 zł 

to jest kwota roczna. 

Zastępca Skarbnika Pani Katarzyna Froncek odpowiedziała, że tak. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. 

b) Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

projekt uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zauważyła, że zmiany weszły od 

1 stycznia 2025 roku. Zapytała, czy za tymi zmianami są już pieniądze, gdyż 

zmienia się waga przypisana uczniom objętym kształceniem specjalnym w 

szkołach. 
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Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

nie, dlatego że System Informacji Oświatowej (SIO) nadal opiera się na starym 

modelu naliczania. Dopiero w nowym okresie będzie wiadomo, jak to będzie 

wyglądać. Podkreśliła, że w tym zakresie występuje zawsze roczne opóźnienie – 

środki wypłacane są z góry, z tego co otrzymano z poprzedniego roku, w oparciu 

o liczebność uczniów. Jednocześnie dodała, że obowiązujące obecnie przepisy 

zmieniły sposób wyliczania subwencji. Subwencja, która była dotąd wypłacana, 

nie będzie już obliczana w identyczny sposób. Wpływ na to będą mieć status 

finansowy powiatu, czyli czy jest on zaliczany do grupy powiatów bogatych, 

biednych, czy znajdujących się pośrodku. Poinformowała, że Powiat Wodzisławski 

plasuje się w tej środkowej grupie, co z jednej strony można uznać za korzystne, 

ale okazuje się, że patrząc w ten sposób na oświatę, to nie jest dobra sytuacja. 

Powiaty zakwalifikowane jako najbiedniejsze otrzymają wyższą subwencję 

uzupełniającą, a te najbogatsze nie otrzymają jej w ogóle. W konsekwencji 

powiaty znajdujące się pośrodku, mogą nie uzyskać wsparcia w wystarczającym 

zakresie. Zaznaczyła, że bardzo ważna jest kontrola zwłaszcza w przypadku 

uczniów, którym przysługuje wyższa subwencja z tytułu szczególnych potrzeb 

edukacyjnych, np. z diagnozą autyzmu. Dodała, że subwencja naliczana będzie 

nadal w oparciu o tzw. wagę, która w ich  przypadku wynosi 10, ale aby została 

ona w pełni uwzględniona, uczniowie ci muszą mieć zapewnione co najmniej 11 

godzin wsparcia. Powiedziała, że bardzo ważne jest to, co będzie dzisiaj 

wykazywane w systemie SIO przez szkoły publiczne czy niepubliczne. Dodała 

również, że system ten będzie okresowo weryfikowany, co pozwoli na nanoszenie 

korekt. Informacje przekazywane przez dyrektorów szkół i osoby odpowiedzialne 

za aktualizowanie danych w systemie będą miały duże znaczenie, ponieważ na 

ich podstawie Ministerstwo dokonywać będzie przeliczeń. Poinformowała, że wagi 

mogą się zmieniać i jednego dnia powiat może otrzymać większe środki, a po 

weryfikacji może się okazać, że wystąpi deficyt. Dodała, że Ministerstwo 

poinformowało, że naliczanie subwencji z danego roku zostanie zweryfikowane 

w roku następnym, a to może skutkować tym, że zamiast otrzymać subwencję 

otrzyma się informację, iż należy zwrócić część środków, gdyż np. pobrano 

nienależnie większą ilość. Powiedziała, że temat ten ma wpływ na omawianą 

uchwałę. Ważne jest, aby dysponować narzędziami umożliwiającymi weryfikację 

szkół niepublicznych, czy to wszystko jest prawidłowo wprowadzone. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. 

c) Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

projekt uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany Uchwały 

Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Brak głosów w dyskusji. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. 

d) Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

projekt uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany Uchwały 

Nr IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Brak głosów w dyskusji. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. 

Ad. 4 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska oraz Naczelnik 

Wydziału Promocji, Kultury i Sportu Pan Józef Szymaniec przedstawili informację 

na temat wydarzeń oświatowych, kulturalnych i rekreacyjno-sportowych 

organizowanych przez Wydział Oświaty i Wydział Promocji, Kultury i Sportu 

planowanych w 2025 roku. Informacja na  temat wydarzeń kulturalnych, 

sportowych oraz innych imprez zrealizowanych i planowanych do realizacji przez 

Wydział Promocji, Kultury i Sportu w 2025 roku, stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. Informacja na temat wydarzeń oświatowych organizowanych przez 

Wydział Oświaty, planowanych w 2025 roku, stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zwrócił się do Naczelnika Wydziału Promocji, Kultury 

i Sportu Pana Józefa Szymańca i zapytał, czy zadania wymienione w 

przedstawionym materiale są kontynuacją działań z lat poprzednich, czy też są 

wśród nich nowe, które będą realizowane po raz pierwszy. 

Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury i Sportu Pan Józef Szymaniec odpowiedział, 

że część tych zadań jest wypracowanych przez lata. Jako przykład podał Festiwal 

Kultury Powiatu Wodzisławskiego, który odbędzie się już po raz siódmy, 

Olimpiadę Osób z Niepełnosprawnościami im. Tadeusza Skatuły,  Powiatowy 

Blues, Powiatowy Rajd Rowerowy. Natomiast w tym roku po raz pierwszy, była 

wspólna organizacja, we współpracy z Wydziałem Oświaty i nie tylko, 

uroczystego odtańczenia poloneza na rynku w Wodzisławiu Śląskim. Dodał, że 

kolejne, stosunkowo nowe akcje, to m.in.: „Jak dobrze Cię widzieć” oraz „Piknik 

Bezpieczeństwa” (czwarta edycja). Wydział włączył się także w organizację Dni 

Otwartych Porodówki, współpracując ze Szpitalem w Wodzisławiu Śląskim. 

Zupełnie nowym wydarzeniem będzie w tym roku Powiat Express Eko Podchody. 
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W poprzednim roku, po raz pierwszy, Wydział brał także udział jako 

współorganizator w ogólnoeuropejskim turnieju piłkarskim o puchar Tymbarku, 

jednak analiza efektywności promocyjnej tego turnieju pokazała, że nie 

przyniosła ono spodziewanych efektów. Poinformował, że co roku 

przeprowadzana jest analiza wydarzeń pod kątem tego, które z nich są dobrą 

promocją, które służą mieszkańcom, i co ważne, realizują zadania własne 

powiatu, wynikające z ustawy o samorządzie powiatowym.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał, czy Powiat będzie chciał kontynuować  

organizację uroczystego odtańczenia poloneza w kolejnych latach. 

Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury i Sportu Pan Józef Szymaniec zaznaczył, że 

Wydział Promocji, Kultury i Sportu był współorganizatorem tego wydarzenia, a on 

sam miał przyjemność prowadzenia uroczystości jako konferansjer. Dodał, że 

Wydział również był odpowiedzialny za obsługę techniczną. Powiedział, że 

decyzja o kontynuacji tego wydarzenia należy do Zarządu Powiatu, natomiast 

Wydział Oświaty ponosi odpowiedzialność za przekonanie uczniów do 

zaangażowania się w tę imprezę. 

Radny Pan Mateusz Jamioła podziękował Naczelnikowi Wydziału Oświaty oraz 

Naczelnikowi Wydziału Promocji, Kultury i Sportu za przygotowanie materiału. 

Zauważył, że pod koniec roku rozmawiano o tych wydarzeniach. Zapytał, czy to 

co zostało zaplanowane, udało się uwzględnić w przedstawionym planie. 

Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury i Sportu Pan Józef Szymaniec odpowiedział, 

że plan obejmuje zarówno wydarzenia zrealizowane, jak i planowane do 

realizacji, o ile pozwolą na to warunki budżetowe. 

Radny Pan Mateusz Jamioła zauważył, że plan jest ciekawy i ma nadzieję, że uda 

się go w całości zrealizować. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zwrócił się do Naczelnika Wydziału Oświaty Pani 

Katarzyny Zöllner – Solowskiej i zapytał o Targi Edukacyjne. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska poinformowała, 

że informacja o tym wydarzeniu została przekazana do szkół podstawowych, 

gmin i włodarzy. Wspomniała, że na konferencji z dyrektorami szkół 

podstawowych oraz z organami prowadzącymi przedstawiła plany związane 

z organizacją targów Edukacyjnych, które odbędą się 24 kwietnia 2025 roku na 

boisku przy Zespole Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim (PMOS).  

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że podoba mu się pomysł 

z harmonogramem imprez, dlatego że dzięki niemu ma możliwość zaplanowania 

sobie udziału w tych imprezach. 
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Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak podziękowała Naczelnikowi Wydziału 

Promocji, Kultury i Sportu, a także Naczelnikowi Wydziału Oświaty za wszystkie 

działania promujące Powiat Wodzisławski. Poprosiła o przekazanie podziękowań 

pracownikom wydziałów za zaangażowanie i pracę. Dodała, że wiele jest 

wydarzeń, z których można korzystać i radni powiatowi biorą w nich udział. 

Następnie powiedziała, że zachęca do jeszcze większego uczestnictwa i do 

promowania tych wydarzeń. Stwierdziła, że są one na bardzo wysokim poziomie 

i w pełni profesjonalne. Następnie poruszyła kwestię Targów Edukacyjnych. 

Powiedziała, że ucieszyła ją koncepcja organizacji Targów w centrum Powiatu, 

w Wodzisławiu Śląskim, obok Zespołu Szkół Technicznych. Zauważyła, że to jest 

bardzo dobra inicjatywa, iż wszystkie szkoły Powiatu będą prezentowały się 

w jednym miejscu. Dodała, że chciałaby, aby wydarzenie to było kontynuowane, 

właśnie w centrum Wodzisławia Śląskiem,  co zdecydowanie ułatwi organizację, 

a szkoły znajdujące się na obrzeżach, posiadające inną ofertą edukacyjną dla 

młodzieży, przyjadą do Wodzisławia Śląskiego i się zaprezentują. Przewodnicząca 

zaznaczyła, że dyrektorzy szkół podstawowych mogą zorganizować transport 

uczniów, np. wysyłając autobusy z młodzieżą klas ósmych, w jednym dniu na 

Targi Edukacyjne, co jest bardzo dobrym pomysłem. Następnie wyraziła 

nadzieję, iż większość dyrektorów skorzysta z tej inicjatywy. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska poinformowała, 

że Targi Edukacyjne od ośmiu lat zawsze organizowane są w centrum. Dodała, że 

były one organizowane w różnych miejscach centrum, np. na Trzech Wzgórzach, 

w Wodzisławskim Centrum Kultury, czy na Pszowskiej. Później organizację 

pokrzyżowała pandemia i przez dwa lub trzy lata Targi Edukacyjne były 

prowadzone w formie zdalnej z I Liceum Ogólnokształcącego w Wodzisławiu 

Śląskim. 

Komisja zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 5 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska powiedziała, że 

Dyrektor Zespołu Szkół Ekonomicznych Pani Maria Lach jest długoletnim 

Dyrektorem tej placówki, wcześniej pełniła funkcję wicedyrektora. Dodała, że 

zawsze wykazywała dbałość o edukację oraz wizerunek szkoły, zarządzając nią 

bez żadnych incydentów czy konfliktów. Dyrektor Pani Maria Lach cieszy się 

bardzo dobrymi opiniami, zarówno organu prowadzącego, jak i organu nadzoru 

pedagogicznego, a także Rady Pedagogicznej, rodziców, uczniów, a także 

absolwentów szkoły. Zauważyła, że Zespół Szkół Ekonomicznych w Wodzisławiu 

Śląskim plasuje się w czołówce najlepszych szkół Powiatu Wodzisławskiego. 

Poinformowała, że szkoła osiąga bardzo wysokie wyniki egzaminów zawodowych 

i maturalnych. Podkreśliła, że w szkołach średnich technicznych wyniki matur są 

trochę trudniejsze do osiągnięcia niż w szkołach licealnych. Dodała, że szkoła 

wyróżnia się również w innych obszarach, takich jak np. gastronomia. 
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Podkreśliła, że organ prowadzący wsłuchuje się w głos Pani Dyrektor, zwłaszcza 

jeśli chodzi o potrzeby modernizacyjne szkoły. Dodała, że w miarę możliwości 

finansowych, organ prowadzący stara się wspierać szkołę na każdym etapie. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zapytała Dyrektora Zespołu Szkół 

Ekonomicznych Panią Marię Lach czy otrzymała Nagrodę Kuratora Oświaty, 

a jeśli tak, to w którym roku. Następnie zapytała, czy otrzymała także Nagrodę 

Ministra, a jeśli tak, to w którym roku. 

Dyrektor Zespołu Szkół Ekonomicznych Pani Maria Lach odpowiedziała, że dwa 

lata temu otrzymała jedną Nagrodę Kuratora Oświaty, zaś Nagrodę Ministra 

osiem lat temu. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że celowo zadała te 

pytania, gdyż uważa, że jest to ważne jeśli mówi się o Dyrektorze Szkoły, który 

ma takie osiągnięcia. 

Następnie Dyrektor Zespołu Szkół Ekonomicznych Pani Maria Lach przedstawiła 

informację na temat specyfiki działalności i realizacji zadań Zespołu Szkół 

Ekonomicznych w Wodzisławiu Śląskim. Informacja stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że uzyskano wiele 

informacji dotyczących osiągnięć szkoły. Dodała, że cieszy ją fakt, iż tradycja 

łączy się z nowoczesnością, a Pani Dyrektor szanuje tę przeszłość związaną 

z placówką. Stwierdziła, że warto zachowywać i pielęgnować to co było, 

jednocześnie patrząc w przyszłość i realizować to, czego oczekują rodzice oraz 

młodzież. Następnie podziękowała za zadbanie o komfort pracy nauczycieli, 

pracowników obsługi oraz uczniów. Zauważyła, że zdaje sobie sprawę 

z warunków z jakimi borykają się szkoły średnie. Powiedziała, że ma na myśli 

sprawy dydaktyczne, w kontekście młodzieży uczęszczającej do szkoły, a także 

oczekiwania zarówno ze strony uczniów, jak i ich rodziców. Podkreśliła, że bardzo 

ważna jest pomoc psychologiczno-pedagogiczna. Zwróciła uwagę na to, że 

Dyrektor Pani Maria Lach wspomniała o doskonaleniu zawodowym nauczycieli. 

Zauważyła, że warto kontynuować doskonalenie nauczycieli i doskonalenie 

kompetencji wychowawczych, niezależnie od etapu edukacyjnego, zarówno 

w wychowaniu przedszkolnym, szkole podstawowej, czy ponadpodstawowej. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że jest to szkoła wyjątkowa i zawsze 

taka była. Dodała, że być może za sprawą tego, iż kieruje nią wyjątkowy 

Dyrektor, a także pracuje w niej wyjątkowe grono pedagogiczne. Zwróciła 

uwagę, na fakt, iż współpraca pomiędzy oświatą, a szkołą jest bardzo ważna. 

Dodała, że o szkole było słychać w województwie już kilkanaście lat temu. Na 

Forum Przedsiębiorczości między innymi wodzisławski „ekonomik” należał do 

tego grona liderów. Wyraziła radość z licznych sukcesów szkoły, które są efektem 
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pracy grona pedagogicznego oraz współpracy Pani Dyrektor z oświatą oraz 

z przedsiębiorcami. Dzięki temu młodzież może zdobywać wiedzę nie tylko 

w warunkach klasowych, ale również w środowisku pracy. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał jak wygląda organizacja praktyk zawodowych 

dla uczniów, których obowiązuje kształcenie indywidualne. 

Dyrektor Zespołu Szkół Ekonomicznych Pani Maria Lach odpowiedziała, że jeżeli 

chodzi o kształcenie zawodowe, czyli przedmioty lekcyjne, są one realizowane 

zdalnie. Jest to możliwe, z wyłączeniem ćwiczeń praktycznych, których uczeń nie 

może zrealizować w domu. Natomiast jeśli chodzi o praktykę zawodową 

(miesięczną), która odbywa się w klasie trzeciej i czwartej, uczeń jest 

zobowiązany do jej odbycia. Nie ma możliwości zwolnienia z tej praktyki, 

ponieważ jej odbycie jest elementem wymaganym do klasyfikacji po danym roku 

szkolnym. Powiedziała, że można przesuwać w czasie te zajęcia praktyczne. 

Przykładowo, jeśli dana klasa ma w październiku zaplanowany miesiąc praktyki 

zawodowej, to uczeń może ją odbyć w każdym innym miesiącu, również 

w okresie letnim. Niemniej jednak, nie można nie odbyć takiej praktyki. 

Poinformowała, że do tej pory nie miała miejsca taka problematyczna sytuacja, 

dlatego że zawsze zaprasza się pracodawcę, u którego praktyka się odbywa, 

analizuje się z nim minimalne wymagania, które muszą być spełnione 

i najczęściej dostosowuje się praktykę do możliwości i potrzeb. 

Komisja zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 6 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za 2024 tok, które stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu 

Następnie Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska 

poinformowała, że rozpoczyna się procedurę wypłacania podwyżek nauczycielom, 

z wyrównaniem obejmującym okres od stycznia do kwietnia. Powiedziała, że 

otrzymano z Ministerstwa Finansów niecałe 50% potrzebnych środków, co 

oznacza, że z ponad 3 milionów złotych, które będą potrzebne na pokrycie 

kosztów podwyżek, Powiat otrzymał niewiele ponad milion złotych. Dodała, że to 

niestety pogłębia deficyt budżetowy w oświacie na bieżący rok. Zauważyła, że 

jest to początek roku, więc będą podjęte działania w celu znalezienia brakujących 

środków. Poinformowała, że decyzją Zarządu jest również przewidziana 

podwyżka dla pracowników administracji szkół. Dodała, że o to pytały ją wczoraj 

związki zawodowe. Dyrektorzy szkół już otrzymali informacje. Od 1 kwietnia 

każdy pracownik administracji otrzyma podwyżkę. Poinformowała, że podwyżki 
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dla pracowników administracji szkół są wynikiem rozmów Zarządu Powiatu ze 

związkami zawodowymi. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zapytała o remonty i prace 

budowlane w Branżowym Centrum Umiejętności w dziedzinie robotyki 

w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu 

Śląskim, Zespole Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim, Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej, a także o planowane Branżowe Centrum 

Umiejętności w Pszowie. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przypomniała, że 

otwarcie Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie robotyki. Zaplanowane 

jest na 5 czerwca. Wszystko jest realizowane w terminie. Prace remontowe są 

zakończone. Obecnie trwa doposażanie pracowni. Sprzęt elektroniczny 

i informatyczny jest już na miejscu, a do placówki dostarczane są pierwsze 

roboty. Następnie poruszyła kwestię Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

i poinformowała, że kilka dni temu odbyła spotkanie z Wicestarostą Panią 

Barbarą Chrobok, pracownikami administracji, obsługi oraz Rady Pedagogicznej, 

na którym przekazała informacje o aktualnym etapie realizacji inwestycji. 

Poinformowała, że prace budowlane realizowane są w terminie i nie zmienia się 

także termin przeniesienia Poradni, który zaplanowany jest na 2 stycznia 2026 

roku. Następnie przekazała, że w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim prowadzone są prace z zakresu elektryki. 

Kończone są kolejne etapy. Prace przebiegają zgodnie z terminem. Powiedziała, 

że jeśli chodzi o Zespół Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim, podpisano 

umowę na dofinansowanie dwóch pracowni (pracownia budowlana i pracownia 

źródeł odnawialnych), które będą znajdowały się w miejscu byłej kotłowni. 

Dodała, że pracownie te będą na najwyższym poziomie. Powtórzyła, że umowa 

została podpisana. Trwają przygotowania do wyłonienia wykonawcy tego zadania 

i to również przebiega w terminie. Następnie poinformowała, że jeśli chodzi 

o Branżowe Centrum Umiejętności w dziedzinie diagnostyki w Pszowie, wniosek 

formalnie przeszedł, spełnione są wszystkie kryteria. Termin oceny ekspertów 

planowany był do końca marca, jednak obecnie wiadomo już, że nie będzie 

rozstrzygnięcia do końca tego tygodnia, proces ten potrwa dłużej, gdyż dopiero 

powołują ekspertów. W związku z tym nadal oczekuje się na ostateczne 

rozstrzygnięcie. Ponadto poinformowała o pozyskaniu kolejnych dwóch projektów 

w ramach ZIT. Jeden z projektów realizowany będzie w Zespole Szkół 

Ekonomicznych. Obecnie trwają przygotowania do zawarcia stosownych umów, 

a Pani Dyrektor korzystając z własnych środków już dokonuje zmian 

modernizacyjnych między salami. Po podpisaniu umowy planuje się wyłonienie 

wykonawcy. Drugi wygrany projekt w ramach ZIT realizowany będzie w Pszowie. 

Będzie on obejmował modernizację z uwzględnieniem potrzeb osób ze 

szczególnymi potrzebami. Planowana jest m.in. modernizacja toalet, a także 

wykonanie podjazdów ułatwiających osobom z niepełnosprawnościami dostęp do 
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wyższych pięter. Obecnie trwa przygotowywanie dokumentacji do podpisania 

umowy. Poinformowała również, że został już ogłoszony przetarg na 

modernizację pracowni w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Pszowie. Dodała, 

że niezależnie od wyniku konkursu dotyczącego Branżowego Centrum 

Umiejętności, Zarząd Powiatu podjął decyzję o przeprowadzeniu pewnych zmian 

w pracowniach. Poinformowała, że termin składania ofert przez wykonawców 

upływa w poniedziałek. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka zapytała jak postępują prace 

z przebudową basenu przy Zespole Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim, 

a także jak wyglądają prace naprawcze Powiatowego Młodzieżowego Ośrodka 

Sportu przy Zespole Szkół Technicznych. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

nie przewidziano na ten rok prac modernizacyjnych związanych z bieżnią 

i boiskiem w Powiatowym Młodzieżowym Ośrodku Sportu. Poinformowała, że na 

boisku jest murawa plastikowa, przeczesywana, więc oczywiście zawsze wiosną 

wymaga ona przeczesania i poprawienia jej stanu. Dodała, że nie jest ona 

w najlepszej kondycji, natomiast nie była brana pod uwagę w tegorocznych 

planach. Zauważyła, że potrzeba modernizacji murawy oraz bieżni jest 

dostrzegana. Poinformowała, że Ministerstwo Sportu uruchomiło różnego rodzaju 

możliwości dofinansowania, jednak nie było wiadomo kiedy będzie można składać 

wnioski, w związku z tym nie przygotowano się w temacie boiska. Natomiast 

planuje się zaprojektowanie nowej nawierzchni. Aktualnie poszukiwani są 

projektanci i dostawcy nawierzchni, co ma pozwolić na złożenie wniosku 

o dofinansowanie w przyszłym roku. Dodała, że planów modernizacyjnych na ten 

rok nie było, ale te przygotowawcze cały czas trwają. Następnie poruszyła 

kwestię związaną z basenem i poinformowała, że sytuacja trochę się 

skomplikowała. Powiedziała, że na dzień kiedy zlecano projektowanie, nie było 

wytycznych jakie będą potrzebne do złożenia wniosku o dofinansowanie. Na 

początku roku Ministerstwo ogłaszając dwutorowość składania wniosków, ogłosiło 

że będzie dofinansowanie z Ministerstwa i z Urzędu Marszałkowskiego, ale 

warunkiem koniecznym jest spełnienie wymogów dotyczących długości basenu 

(od 16 m do 25 m). Zauważyła, że jeśli chodzi o basen w ZST nie jest się 

w stanie spełnić kryterium metrażu. Dodała, że w momencie kiedy zostanie 

ukończone projektowanie i projektant przedstawi realne koszty projektu bez 

dofinasowania, wówczas będą podejmowane próby znalezienia środków. 

Poinformowała, że władze Powiatu zamierzają skorzystać z możliwości ubiegania 

się o odstępstwa. Projektant ma czas na zakończenie prac projektowych do 

końca czerwca. Po ich zakończeniu będzie składany wniosek. Z informacji jakie 

posiada, termin składania wniosków upływa w lutym 2026 roku. 

Następnie ustalono termin kolejnego posiedzenia Komisji na 23 kwietnia 2025 

roku, na godzinę 15.30. 
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Ad. 7 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak podziękowała radnym, którzy 

uczestniczyli w pracach Komisji do spraw opiniowania Nagród w Dziedzinie 

Kultury oraz Komisji do spraw opiniowania Nagród i Wyróżnień w Dziedzinie 

Sportu. Następnie zaprosiła radnych na wydarzenie, które odbędzie się niedzielę 

o godzinie 14:00 w Ośrodku Kultury w Czyżowicach, gdzie Powiat Wodzisławski 

wspólnie z Ośrodkiem Kultury w Czyżowicach oraz Gminnym Centrum Kultury 

w Gorzycach, organizuje pokaz śląskich stołów, który potrwa od godziny 14:00 

do 18:00. Poinformowała, że dwadzieścia Kół Gospodyń Wiejskich przygotuje 

stoły wielkanocne. Będzie możliwość degustacji, zakupu potraw oraz obejrzenia 

występów. 

Ad. 8 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia 

Komisji w dniu 29 stycznia 2025 roku, przy 8 głosach za, bez głosów 

wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych. 

Ad. 9 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zakończyła posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 

Dorota Haleš 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

Stefania Rodak 
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